
  Raspenavský 
     zpravodaj
      I n f o r m a č n í    č t v r t l e t n í k    m ě s t s k é h o    ú ř a d u 
_________________________________________________________________________________________________________________
Vážení spoluobčané,  

s  příchodem měsíce  března  se  opět  do  Raspenavy  vrací  stavební  stroje  a  stavební  dělníci,  aby 
pokračovali v obnově komunikací poškozených povodní v r. 2010. V letošním roce (do poloviny května) by 
měla být dokončena oprava komunikace, včetně chodníků, v úseku od lékárny po poštu. V nejbližší době by 
měly být zahájeny práce na dalších dvou úsecích. V ulici Frýdlantské (a to od křižovatky ulic Fučíkova a 
Frýdlantská směrem na Frýdlant za autobusovou zastávku „V aleji“),  a v ulicích Fučíkova a Hejnická (od 
benzínové pumpy po odbočení na Lázně Libverdu). Práce na uvedených úsecích budou probíhat za úplných 
uzavírek a měli by být ukončeny ještě v letošním roce. V příštím roce budou opraveny další dva úseky v ul. 
Fučíkova (od křižovatky ulic Fučíkova, Frýdlantská a Liberecká směrem na Hejnice k lékárně a od pošty 
k benzínové pumpě). Celá obnova komunikací ve správě Krajské správy silnic Libereckého kraje by měla 
skončit  do  konce  roku  2015. 
O průběhu prací a uzavírkách Vás 
budeme  informovat  na 
Internetových stránkách města.

Další  stavební  činnost 
čeká  nás  všechny,  kteří  mají 
umístěny  u hranic  svých 
pozemků,  veřejné  části 
kanalizačních  přípojek.  Veškerá 
administrativa je téměř dokončena 
a  po schválení  vyhlášky  města  o 
stanovení  výše  stočného 
zastupitelstvem města, bude moci 
být  zahájen  proces  připojování 
stavebních objektů na splaškovou 
kanalizaci. Druhé veřejné zasedání 
zastupitelstva  města,  na  jehož 
programu je schválení rozpočtu na 
rok 2014 a zmíněná vyhláška,  se 
bude konat ve středu 26. 3. 2014 
od  17.00  hodin  v zasedací 
místnosti  městského  úřadu 
(v přízemí – vchod od parkoviště). 
V pondělí  31. 3. 2014  od  17.00 
hodin, se na sále v České besedě, 
bude  konat  informační schůzka 
věnovaná  problematice  spojené 
s připojování  se  na  splaškovou 
kanalizaci.  Na  této  schůzce  se 
Vám dostane odpovědi na všechny 
Vaše otázky. Předpokládáme, že se 
schůzky  zúčastní  zástupci 
odborných  firem.  Na  druhé 
veřejné  zasedání  zastupitelstva 
města  v letošním  roce  a  i  na 
informační  schůzku  si  Vás 
dovoluji pozvat.

Pavel Lžičař, starosta
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Provoz městského úřadu pro veřejnost
Pondělí 7.30 – 11.30 hod    a    12.30 – 17.00 hod
Středa 7.30 – 11.30 hod    a    12.30 – 17.00 hod

Budova MěÚ je otevřena i   mimo hodiny určené pro veřejnost (úterý, čtvrtek), v době od 8.00 do 13.00 hodin. Protože 
však pracovníci v těchto dnech absolvují školení, vyřizují záležitosti i mimo budovu MěÚ, nebo zpracovávají agendu nutnou pro 
vydání rozhodnutí. Doporučujeme občanům přednostně využívat úředních dnů, případně si návštěvu s pracovníkem dohodnout 
předem.

Od září roku 2011 funguje nový informační systém v naší obci. Prostřednictvím krátkých SMS zpráv vás informujeme 
o důležitých událostech v obci. Pokud máte zájem o zasílání těchto SMS zpráv, je potřeba k nám doručit číslo vašeho mobilního 
telefonu,  a  to  buď  telefonicky  na  čísla  482  360  447  a  482  360  431,  nebo  prostřednictvím  e-mailové  pošty  zaslané  na  
knihovna@raspenava.cz,    mesto.raspenava@raspenava.cz  ,  nebo  vyplněním  dotazníku  na  www  stránkách  obce.  Pro  správné 
fungování systému, je nutné, nahlásit každou změnu telefonního čísla. Od roku 2012 je též možné rozesílání informativních
e-mailů - registrace na www stránkách obce.

Podatelna, knihovna

Lžičař Pavel - starosta
telefon: 482 360 432
email: pavel.lzicar@raspenava.cz
Hanzl Jaromír – místostarosta
telefon: 725 076 524, 482 360 433
email: jaromir.hanzl@raspenava.cz
Lipenská Jana – podatelna, sociální věci, správa majetku
telefon: 482 360 431
email: jana.lipenska@raspenava.cz
Hrdinová Eva – vedoucí ekonomického oddělení
telefon: 482 360 440
e-mail: eva.hrdinova@raspenava.cz 
Beranová Ladislava – mzdy a poplatky
telefon: 482 360 444
e-mail: ladislava.beranova@raspenava.cz
Kožariková Věra - pokladna
telefon: 482 360 441
e-mail: vera.kozarikova@raspenava.cz
Sýkorová Ivana – fakturace, poplatky za odpady
telefon: 482 360 443
e-mail: ivana.sykorova@raspenava.cz

Gondkovský Ludvík, Ing. – správa majetku, pozemky
telefon: 482 360 446
e-mail: ludvik.gondkovsky@raspenava.cz 
Bc. Nosková Soňa – stavební úřad, životní prostředí, silniční správní 
úřad
telefon: 482 360 450
e-mail: sona.noskova@raspenava.cz
Horčičková Iveta – stavební úřad, životní prostředí, silniční správní 
úřád
telefon: 482 360 448
e-mail: iveta.horcickova@raspenava.cz
Kasalová Jaroslava – matrika, evidence obyvatel
telefon: 482 360 449
e-mail: jaroslava.kasalova@raspenava.cz
Čapková Radka -Městská knihovna a informační centrum
telefon: 482 360 447
e-mail: knihovna@raspenava.cz

V případě poruchy veřejného osvětlení volejte Městský úřad Raspenava tel. 482360446 nebo 482360431, nebo pište 
na tyto  adresy: město.raspenava@raspenava.cz , jana.lipenska@raspenava.cz nebo 

ludvik.gondkovsky@raspenava.cz
Při nahlášení poruchy jednoho světelného bodu je třeba nahlásit č. sloupu, na kterém je umístěna lampa  

má označení RA. Toto číslo je důležité pro lepší identifikaci. 

Reklama  ceník                                         Žádosti o zveřejnění reklamy nebo inzerce
Celá strana - A4            600 Kč         přijímá podatelna MěÚ osobně nebo 
Polovina strany – A5    400 Kč          prostřednictvím telefonu, faxu
Čtvrtina strany – A6     250 Kč          nebo elektronické pošty.
Menší plocha 150 Kč         
Inzerce  ceník                                           Tel.: 482 360 431
Inzerát do 15 slov 50 Kč         Fax: 482 319 229
Inzerát do 30 slov 100 Kč       E-mail: mesto.raspenava@raspenava.cz
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Informace z městského úřadu 

Kontakty na pracovníky MěÚ

Vážení spoluobčané, dovoluji si vás pozvat na 2. veřejné zasedání zastupitelstva města,

které se uskuteční ve středu, 26. března 2014 v 17.00 hodin v zasedací místnosti MěÚ

Pavel Lžičař
starosta

Reklama a inzerce v Raspenavském zpravodaji

Poruchy veřejného osvětlení ve městě



V úterý 4. února 2014 se v budově 1. stupně 
základní  školy  konal  zápis  žáků  do  1.  ročníku  pro 
školní rok 2014/2015. Přišlo celkem 29 dětí se svými 
rodiči, někdy i prarodiči. Každý prošel zápisem u paní 
učitelky, kde měl za úkol splnit několik jednoduchých 
úkolů  a  nakreslit  obrázek.  Ve  vedlejší  učebně  potom 
došlo  k  samotnému  zápisu  dítěte.  Všichni  budoucí 
prvňáčci  si  také  domů  odnesli  malou  vzpomínku  na 
svůj  zápis  v  podobě  pamětního  listu,  šikovného 
stojánku  na  tužky,  který  jim  vyrobily  děti  ze  školní 
družiny a několika rad, co by ještě před nástupem do 
první  třídy  měli  zvládnout.  Paní  školnice  upekla  pro 
každé dítě krásnou slaďoučkou perníkovou tužku.

Zápisu  se  též  zúčastnily  paní  učitelky 
z mateřské školy, které přišly především "podpořit svoje 
děti" z mateřské školy a také se podívat, jak jim to u 
zápisu jde. 

Zapsali jsme všech 29 dětí, několik rodičů bude 
pro  své  děti  žádat  odklad  školní  docházky.  Jen 
připomínám,  že  o  odklad  školní  docházky  je  nutné 
požádat  nejpozději  do 31. května 2014 a k žádosti  je 
třeba  přiložit  doporučení  školského  poradenského 
zařízení  (pedagogicko  psychologické  poradny)  a 
doporučení  odborného  lékaře  nebo  klinického 
psychologa.

Mgr. Petr Chvojka

V úterý 4. 2. 2014 připravil žákovský parlament 
pro své spolužáky z 1. stupně turnaj ve vybíjené. Před 
začátkem celého utkání měl za úkol každý tým vymyslet 
název pro  svou skupinu.  Kromě již  celkem obvyklých 

názvů, jako Tygři nebo Machři, zde byla také originální 
pojmenování  Bezejmenní,  Mně  je  to  jedno  nebo 
Legendární osmička. Turnaje se zúčastnili žáci od 3. do 
5. ročníku a každá třída byla rozdělena na dva až tři 
týmy. Jaké překvapení přišlo, když celý turnaj vyhráli 
žáci  ze 4.třidy,  kteří  vyhráli  i  nad favority 5.  ročníku. 
Nakonec  turnaj  skončil  s následujícím  umístěním: 
8. KOBRY (3. A), 7. LEGENDÁRNÍ OSMIČKA (5. A), 6. 
MNĚ  JE  TO  JEDNO (4.  A),  5.  ČERNÍ  TYGŘI  (3.  A), 
4. BEZEJMENNÍ  (5.  A),  3.  TYGŘI  (4.  A),  2.  ČERNÍ 
PANTEŘI (5. A), 1. MACHŘI (4. A). Všem zúčastněným 
gratulujeme!  Mezi  tím,  kdy  druhá  půlka  třídy 
nesoutěžila,  zabavovali  třídu  členové  žákovského 
parlamentu. Hráli se AKTIVITY nebo soutěž Hádej, kdo 
jsem!?. Děkujeme všem, kteří turnaj připravili! 

Za organizátory Jakub Kulda

Raspenavský zpravodaj 1/2014                     www.raspenava.cz 3

Zápis do 1. ročníku pro školní rok 2014/2015

Vybíjená pro 1. stupeň ZŠ



4.  února  2014  byla  slavnostní  vernisáží 
zahájena  výstava  výtvarných  prací  klientů  Domova 
Raspenava  v Centru  duchovní  obnovy  v Hejnicích. 
K slavnostní  atmosféře  přispěli  i  žáci  páté  třídy 
raspenavské  školy.  Při  hodinách  hudební  a  literární 

výchovy připravili pro tuto příležitost pásmo písniček a 
básní  ze  sbírky  J.  Havla  „Malovaný  svět“.  Veřejnost 
měla  možnost  navštívit  tuto  krásnou  inspirativní 
výstavu v průběhu celého měsíce února.

Mgr. Libuše Lžičařová

Dětský myslivecký kroužek se ve dnech 13. až 
15.prosince  zúčastnil  společně  s  libereckým  oddílem 
Radovánka tradiční vánoční víkendové akce v penzionu 
Piktych v Lázních Libverda. Jako obvykle jsme se sjeli 
již v pátek večer, kdy po ubytování a večeři následoval 
seznamovací program, určený především pro ty, kteří s 
námi byli poprvé. V sobotu dopoledne se šlo na výlet na 
Obří sud a do Pekla, odkud se pokračovalo přes Lužec 
zpět.  Po  obědě  se  připravovala  vánoční  výzdoba  a 
program.  Před  večeří  se  ještě  uskutečnila  krátká 
procházka  do  centra  lázní.  Večer  proběhl  vánoční 
program,  který  si  děti  připravovaly  odpoledne. 
Samozřejmě, rozdávaly se i dárky. V neděli po snídani 
se balilo a uklízelo a po brzkém obědě následoval odjezd 

domů.
Ovšem, Zálesáci nežijí jen zábavou. Co bychom 

to byli za myslivecký kroužek, kdybychom se nestarali o 
zvěř. Za tím účelem máme přidělený krmeleček v rokli 
na dolním toku Holubího potoka, kde se nám stabilně 
drží  kolem  deseti  kusů  srnčího,  kterým  pravidelně 
předkládáme oves, tvrdé pečivo a jablka. Velice často, 
když jdeme ke krmelci, vidíme cestou i stopy po pobytu 
černé zvěře.

Na schůzkách ve školní jídelně se kromě hraní 
různých her také připravujeme na okresní kolo dětské 
myslivecké  soutěže  Zlatá  srnčí  trofej,  které  se  bude 
konat v květnu.

Mgr. J.Černý, vedoucí kroužku

O loupežnické jeskyni pod Skalním hradem jistě 
slyšelo mnoho lidí. Ale již méně jich ví, kde se nachází a 
ještě  méně  jich  ji  navštívilo.  A  není  divu,  neboť  k ní 
nevede  žádná  turisticky  značená  cesta.  Ona  k ní 
prakticky  nevede  ani  žádná  pěšina  a  vchod  je  do 
poloviny zavalen kamením. 

To,  že  jeskyně  pod  Skalním  hradem  sloužila 
k loupežnickým  účelům,  není  náhodou.  Nedaleko 
odtud,  pod  zmíněným  hradem  těsně  kolem 
Hřebenového buku, vedla tehdejší cesta od Liberce do 
Frýdlantu. A zdejší hluboké lesy byly vhodným místem 
k přepadům kupeckých karavan. A tak má Loupežnická 
jeskyně  souvislost  i  se  Skalním  hradem,  který,  když 
ztratil význam strážní tvrze oné cesty, obsadili loupeživí 
rytíři. 

Podívejme  se  však  nyní  na  Loupežnickou 
jeskyni trochu podrobněji.  Roku 1470 byl  ve Zhořelci 
pověšen silniční lapka Peter Vorbach, který vypověděl, 
že  v Oldřichově  žije  dvanáct  jeho  společníků.  To  se 
dozvídáme od historika Franze Ressela, učitele z Fojtky, 
který  mj.  napsal  i  raspenavskou  kroniku.  Ten  však 
neuvádí, zda Vorbach s bandou v jeskyni bydlel (třináct 
lidí by se do hlavního prostoru jeskyně pohodlně vešlo) 

nebo zda tato sloužila jen jako úkryt naloupeného zboží 
a loupežníci byli oněmi loupeživými rytíři, kteří sídlili na 
Skalním hradě. 

Mgr. J.Černý, kronikář 
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„Malovaný svět“ v Centru duchovní obnovy v Hejnicích

O loupežnické jeskyni

Z činnosti Zálesáků v zimě

Zdroj: www.liberecky-kraj.cz



Letošní  zima nás dosti  šetří  po zdravotní stránce.  Ale jak si  máme užít 
koulování,  sáňkování  a  podobné  zimní  hrátky?  Koho  budeme  koncem  března 
vyhánět, když Zima ještě nepřišla? Snad se nebudeme klouzat a brouzdat sněhem 
ještě v květnu.

Ale zpět k událostem, které už v naší MŠ proběhly. 
V adventním  čase  jsme  se  účastnili  rozsvěcení  vánočního  stromu  u 

Domova.  Strávili  jsme  tam  hezké  odpoledne  provoněné  perníčky,  svařáčkem 
a vánoční atmosférou zakončené ohňostrojem.  

Deváťáci si pro nás tradičně připravili čertovskou besídku.
Třída Žabiček se proměnila v pekelnou třídu. Samé čertice a čertíci vařili polévku, tančili kolem ohně a 

soutěžili  o nejhezčí převlek. Vyhrála čertice Anička Wildnerová a čertík Mikuláš  
Čáp. 

Ve třídě Berušek si  děti s paní učitelkou vytvořily  spirálu přátelství pro 
navození  pohody,  radosti  a  přátelství.  Spirála  je  krásným  symbolem  cesty  do 
vlastního nitra, v němž najdeme světlo (symbolika svíčky), kterým můžeme prozářit 
sebe i svět kolem nás. 

Vánoční  besídku  pro  sponzory  a  rodiče,  jsme  rozdělili  na  dvě  části. 
Uspořádali  jsme  jí  ve  třídě  Berušek  a  Žabiček.  Děti  byly  k rodičům blíž  a  na 

oplátku  rodiče  nerušili  své  děti  při  samotném 
představení.  Tradiční  ochutnávka  vánočního 
cukroví od maminek a babiček se uskutečnila na závěr besídky. 

Při  příležitosti  Vánočního  setkání  vždy  jmenovitě  děkujeme  našim  hodným 
sponzorům, proto mi dovolte poděkovat firmám i jednotlivcům, kteří nás jakkoliv 
podporují – DĚKUJEME-

Knorr  Bremse,  Nadace  Syner,  Ještědská  stavební  společnost  spol.s.r.o.,  Klub  důchodců  Raspenava, 
Immobiliengesellschaft Raspenava s.r.o., Alfa Farský, Potraviny Pacholík, pí Taterová, Milkom – p. Miroslav 
Rýdzi a p.Pavel Mach, Zahradnictví - Miroslav Pešek,  pí Pavla Petrnoušková, p. Jiří Melka, p.Karel Šubrt, 
p.Josef Lacika a Marek Lacika, p. František Hille, p. Tomáš Štětina, p. Klouček, pí Jana Prudičová, p.Petr  
Verner, p. Ladislav Ponc, Uhlířovi, Kasákovi, Šámalovi.

Těsně  před  vánočními  prázdninami  jsme  lákali  na  cukrovíčko  od 
maminek Ježíška. Přišel J Přinesl nám spoustu nových a krásných hraček, her a 
pomůcek. 

Sníh sice  není,  ale  máme na zahradě  novou budku pro  ptáčky,  kam 
pravidelně sypeme semínka a pozorujeme ptáčky, kteří  přilétli  ochutnat. Také 
kačenkám na řece nosíme chleba a rohlíky. Je zábava dívat se, jak se kačenky o 
sousta přetahují a čekají, odkud přiletí další kousek.  

Koncem února nás čeká Masopust a kurz plavání. 
Budeme letos vyhánět Babici Zimnici? Uvidíme.

Za všechny zaměstnance MŠ Vendula Davidová

Jako  odměna  za 
pololetní  vysvědčení 
se  ve  čtvrtek  večer 
odehrála, již tradiční, 
diskotéka. 

Pro1.  Stupeň 
byla připravena spíše 
v duchu  her  a 
soutěží.  Děti  ukázaly 
svou  bojovnost  a 
vytrvalost,  za  kterou 

byly  také  sladce  odměněny.  Soupeřilo  se  ve  šlapání 
balónků,  hledání  pohádkových  dvojic,  prolézání 
tunelem  a  přehazované  nazvané  Veverky  a  Kuny. 
Nesmíme opomenout ani výborné výkony v tancování.  
V závěru nechyběla  Mašinka,  po  které  odcházely  děti 
domů s úsměvy na tváři.

Diskotéka pro 2. stupeň základní školy se nesla 

spíše  ve  smyslu  "volné  zábavy".  Zněly  zde  známé 
popové,  disco  skladby,  ale  nezapomnělo  se  ani  na 
ploužáky.  Někteří  žáci  s  chutí  tančili  a  ostatní  pro 
změnu seděli a bavili se jinou formou. Všichni si přáli, 
aby  tam mohli  zůstat  déle  a  také  další  diskotéku ve 
znamení konce školního roku. Účast byla v obou dvou 
případech  hojná  a  ŽP  může  uvažovat  o  další  akci, 
kterou  uspořádá. 
Děkujeme  všem 
zúčastněným 
učitelům za pomoc.

Marek Mak, 
zástupce 
žákovského 
parlamentu
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Zimní pozdrav z MŠ

Žákovská diskotéka
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ZŠ a MŠ Raspenava
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Diakonie Broumov

Raspenavští turisté zvou...
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Děti, bude karneval!



V raspenavském zpravodaji  ze září  2013 jsme se 
dočetli o ulici Luhová tvořící část cyklotrasy č. 3016. Byla 
popisována jako pohodová trasa, klidné a příjemné místo 
pro hezký výlet podél vody, jednou paní však také nazvané 
„Raspenavská D1“. Coby pěší chodec využívající tuto cestu 
několikrát týdně již delší dobu pozoruji, že nová asfaltová 
cesta  má  blíže  k D1  než  k pohodové  cyklotrase...  Nový 
asfaltový povrch láká motoristy ke zkracování si cesty přes 
Raspenavu a to značnou rychlostí. Přestože by cesta měla 
sloužit hlavně pro dopravu těch, kteří v této ulici bydlí, je 
využívána  jako  „zkratka  na  Frýdlant“  či  zpět.  Zkoušela 
jsem touto cestou jít v různou denní i večerní dobu, ale to 
bych  musela  chodit  na  procházky  v noci..  Ať  dopoledne, 
odpoledne nebo večer tu jede takřka jedno auto za druhým, 
a to dost rychle, takže v minulém článku popsaná idyla o 
kolařích,  maminkách  s dětmi  a  kočárky,  kluky  s 
kolečkovými bruslemi mi připadá naprosto mimo realitu.

Zrovna  dnes  jsem na  cestě  do  Frýdlantu  v ulici 
Luhová  potkala  dvě  paní  s kočárkem,  které  si  mi  také 
postěžovaly, že provoz v ulici Luhová je nesmírně obtěžuje 
a že „člověk už ani nemá kam jít na procházku“.
Je pravda, že stav hlavní silnice v Raspenavě byl špatný už 
před  povodní  2010  a  po  povodni  katastrofální,  během 

budování  kanalizace  si  mnoho  motoristů  stěžovalo  na 
poničená auta v důsledku špatného stavu silnice...  Navíc 
už tu máme rok objížďku kolem nádraží (otevření jednoho 
pruhu silnice v prosinci situaci v Luhové téměř nezměnilo), 
takže motoristy chápu, že krásný asfalt v Luhové i jinde je 
pro  ně  příjemná  změna.  Prosím  je  ale  o  to,  aby  si 
uvědomili,  že  tam  nejsou  sami  a  u  zástupců  města  se 
přimlouvám  za  to,  aby  byla  doprava  v Luhové  nějak 
regulována.  Snad  by  pomohla  dopravní  značka  „Průjezd 
zakázán“ nebo aspoň omezení rychlosti...

A když už jsem u těch komunikací... Vím, že se tu 
po  povodni  hodně  udělalo,  takže  v první  řadě  chválím 
město  za  všechny  opravy  a  pozitivní  změny,  o  které  se 
zasloužilo... Přesto bych se chtěla přimluvit u vedení města 
za (aspoň částečnou či postupnou)  opravu raspenavských 
chodníků. Člověk jezdící všude autem si neumí představit, 
jaké to je, dojet po takovém chodníku např. s kufrem na 
kolečkách na raspenavské nádraží (i když díkybohu aspoň 
např. za částečně opravenou komunikaci k nádraží u firmy 
Vršťala...),  natož  si  vyjet  vlakem  např.  do  Liberce  do 
divadla v lodičkách (lodičky jedině do tašky a na nádraží 
dojít v pohorkách...)

Monika Tomašáková, 14. 1. 2014

Rada  města v  září  2013  odsouhlasila  přípravu 
změny  dopravního  režimu  v některých  částech  místní 
komunikace ul. Luhová. Jedním z podnětů byly i množící 
se  stížnosti  občanů,  kteří  upozorňovali  na  nedodržování 
povolené  rychlosti  v obci  a  ničení  nově  opravených 
komunikací  nákladní  dopravou.  První  zprávy  o  tomto 
záměru  byly  již  zveřejněny  v  Raspenavském  zpravodaji 
č. 3/2013,  v  příspěvku  pod  názvem  “Změna  dopravního 
režimu v ul. Luhová“. Pro návrh řešení dopravní situace a 
umístění dopravních značek na těchto komunikacích byla v 
únoru  2014  vypracována  projektová  dokumentace 
společností Valbek, spol. s r.o.

Tato projektová dokumentace byla dne 24. 2. 2014 
odsouhlasena  dopravním  inspektorátem  Krajského 
ředitelství policie LK a v současné době je podána žádost 
na  odboru  dopravy  MěÚ  Frýdlant  o  stanovení  místní 
úpravy  provozu  na  těchto  komunikacích.  Projednávání 
bude probíhat formou opatření obecné povahy a po jeho 
ukončení město osadí dopravní značení podél komunikace. 
Dopravní  inspektorát  Policie  ČR  zde  následně  bude  
provádět námatkové kontroly, aby se zabezpečilo, že tato 
dopravní omezení budou také dodržována.  

Změna  dopravního  režimu  bude  spočívat  ve 
stanovení  zóny,  v  níž  bude  maximální  povolená  rychlost 
omezena na 30 km/hod. a bude v ní platit zákaz vjezdu 
nákladních vozidel o max. délce nad 12 m.  

Zóna  bude  stanovena  pro  ul.  Luhová,  Příčná  a 
přilehlé ulice následovně: 
1. úsek: ul. Luhová od křižovatky s ulicí Novoměstská po 
mlýn – č.p. 103 a přilehlé ulice, 
2.  úsek:  ul.  Luhová  od  křižovatky  s ul.  Moskevská  po 
křižovatku  se  silnicí  od  ČS  PHM  směr  na  Ludvíkov  a 
přilehlé ulice. 
3. úsek: ul. Příčná a přilehlé ulice.

Z důvodu zajištění příjezdu k mlýnu včetně váhy 
pro  všechna  nákladní  vozidla  bude  průjezd  nákladních 
vozidel  o  délce  nad 12 m v této  zóně umožněn,  a  to  po 
silnici od ČS PHM směr na Ludvíkov, dále ul. U Stadinu a 
ul. Moskevská s napojením na ul. Luhová po mlýn. 

I přes tato opatření však upozorňujeme, že bude 

nutné zachovat zvýšenou ohleduplnost a opatrnost chodců 
a  řidičů  projíždějících  těmito  historickými  ulicemi,  které 
mají  bohužel  v současné době   omezené šířkové poměry. 
Pravidla  silničního  provozu  zde  nadále  platí  pro  obě 
zúčastněné strany, jak pro chodce, tak pro řidiče. Děti na 
kolečkových  bruslích  nepatří  na  veřejné  komunikace  a 
odpovědnost za toto počínání nesou jejich rodiče.        

K  objízdné  trase,  která  je  dnes  vedena  v  ul. 
Nádražní (jednosměrně), dále sdělujeme, že se zatím s jejím 
ukončením  v  dohledné  době  nepočítá.  Na  jaře  se  totiž 
začnou provádět dokončovací práce v ul.  Fučíkova   (úsek 
od  pošty  k  budově  městského  úřadu),  díky  nimž  se  na 
krátkou  dobu  tento  úsek  opět  zneprůjezdní,  a  ulicí 
Nádražní povede objížďková trasa opět obousměrně. 

Silnice  v  ul.  Nádražní  je  komunikací  ve  správě 
Krajské správy silnic LK, která nese odpovědnost za stav 
této  vozovky.  Město  Raspenava  na  její  žalostný  stav 
opakovaně  upozorňuje,  ale  podněty  k  její  opravě  buď 
zůstávají zcela bez odezvy nebo dochází pouze k lokálním 
vysprávkám.

Dále se plánují  opravy komunikací na některých 
úsecích  krajské  silnice  II/290  (ul.  Frýdlantská,  ul. 
Fučíkova  a  ul.  Hejnická),  které  budou  znamenat  další 
uzavírky  těchto  silnic.  Investorem těchto  akcí  je  Krajská 
správa  silnic  Libereckého  kraje,  a  Město  Raspenava  tak 
nemůže do výběrových řízení a harmonogramu těchto akcí 
žádným způsobem zasahovat. Krajskou správou silnic LK 
budou  opraveny  v  rámci  stavby  “Obnova  silnice  po 
povodních 2010 (II/290 Frýdlant – Bílý  Potok)“  chodníky 
podél  ul.  Fučíkova  (od  pošty  k  budově  MěÚ).  Postupně 
budou  v  r.  2014  –  2015  v  rámci  této  stavby  opraveny 
chodníky i v jiných úsecích silnice II/290. Oprava se však 
bude týkat jen těch úseků, kde se chodníky prokazatelně 
nacházely již před povodní z roku 2010. 

Občané  města  se  tedy  budou  muset  vyrovnat  s 
dalšími  dopravními  omezeními  a  z  nich  vyplývajícími 
těžkostmi,  ale  následně  budou  odměněni  podstatným 
zlepšením stavu komunikací. Jinak to ale bohužel nejde.

Iveta Horčičková, silniční správní úřad MěÚ Raspenava
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Piráti silnic v Raspenavě

Změna dopravního režimu v ul. Luhová a ul. Příčná



Zdravím  Raspenavský  zpravodaj  a  věřím,  že 
čtenáři vykročili tou správnou nohou do roku 2014.

MC  Mateřídouška  v Hejnicích  připravilo  ve 
spolupráci  s  „D“  v rámci  projektu  MPSV  „Aktivizační 
zařízení pro rodiče s dětmi“ a za podpory LK Sociálního 
odboru  v  „Programu  na  podporu  sociálních  věcí  a 
služeb  s názvem Rodičem se  nikdo  nenarodí“  několik 
odborných  přenášek.  3.  3.  2014  v 9:30  –  11:30  h. 
přednáší  v MC  Mgr.  Vendula  Kolářová,  psycholog  na 
téma  Zacházení  se  stresem,  relaxační  metody, 
18. 3. 2014  v 9:30  –  11:30  h  přednáší  Bc.  Ludmila 
Žánová, vedoucí občanské poradny na téma Rozumné 
zadlužování.  Tyto  semináře  jsou  určeny  pro  matky 
s dětmi a zvláště  budou vítáni  50+, nebotˇ se  mohou 
podělit se svými životními zkušenostmi. Hlídání dětí na 
těchto seminářích je zajištěno, též malé občerstvení, pro 
předem přihlášené vstup zdarma. 

19.  3.  2014  v 16:30  h  zveme  na  interaktivní 
besedu s lektorem Mgr. Pavelčákem na téma Jména a 
příjmení dárek od rodičů. 

9.  3.  až  15.  3.  2014  pořádá  MC  o  jarních 
prázdninách zimní  pobyt  pro rodiče  a děti  v Peci  pod 
Sněžkou.

Též  musíme  vyjádřit  spokojenost  s tím,  že  o 

naše  služby  je  stále  větší  zájem,  letos  nám  přibylo 
mnoho nových maminek, jsme otevření všem podnětům 
a vaším nápadům. 
Sledujte náš program na www.materidouska.info

Eva Machková, předsedkyně sdružení

1.    část – roky 1964 – 1994
„Kdo přinesl tuto velmi zajímavou, náročnou a 

na pohled velice krásnou hru do Raspenavy, to už se 
nám zjistit asi nepodaří. Víme jen to, že velkou zásluhu 
na  rozvoji  stolního  tenisu  měli  manželé  Svobodovi, 
hlavně  pak  p.  Svoboda,  který  učil  žáčky  zdejší  ZDŠ 
prvním  „pingpongovým  krůčkům“.  To  je  úvodní  věta 
 kroniky  oddílu,  která  detailně  mapuje  existenci  a 
činnost oddílu od jeho založení v r. 1964. 

V tomto roce se parta nadšenců pod trenérským 
vedením učitele Vladimíra Svobody poprvé přihlásila do 
okresního přeboru a ze sedmi účastníků skončila na 6. 
místě.  Za  družstvo  v tomto  prvním  roce  nastupovali 
hráči  Vladimír  Svoboda,  Otakar  Rieger,  Karel  Boháč, 
Jan Kábele, Jiří Sršeň, Miroslav Plůta, Vladimír Boháč, 
Adam Perončík,  když na první  soupisce  byla i  jména 
dalších  hráčů  -  František  Žalda,  Václav  Tichý  a 
Bohuslav Šourek. 

V té  době  skvěle  reprezentovali  zdejší  školu 
hráči  A.  Perončík,  V.  Boháč  a  M.  Laušman,  kteří 
několikrát  vyhráli  okresní  soutěž  o  pohár  „Okresního 
domu pionýrů a mládeže“ v Liberci.

V té době se hrálo v prostorách školního klubu, 
který byl vybudován po starém kině – na velkém sále 
stály  stabilně  3  stoly  a  tak  umění  raspenavských 
stolních  tenistů  neustále  stoupalo.  Prvním  a 
dlouholetým  předsedou  oddílu  byl  p.  Otakar  Rieger, 
funkcionář, trenér a hráč v jedné osobě.

První úspěch se dostavil již v následující sezoně 
1965/66 – družstvo vyhrálo okresní přebor a postoupilo 
do oblastního přeboru II. třídy. 

V sezoně  1967/8  je  pro  velký  zájem  poprvé 
ustaveno i B-družstvo, které hraje okresní přebor – mezi 
novými  hráči  se  objevují  Josef  Čapek,  Václav  Mareš, 
Zdeněk  Pavlišta,  Ladislav  Kobr,  Radko  Sršeň,  Petr 
Sršeň, Luboš Pavlišta, Radek Hudrlík a Milan Perončík.

Druhý  postup  pro  oddíl  přišel  v  sezoně 

1968/69,  kdy  A-družstvo  po  reorganizaci  krajských 
soutěží  postoupilo  do  oblastního  přeboru  1.  třídy. 
V r. 1969  se  poprvé  hráč  Rieger  stává  okresním 
přeborníkem. Po skončení soutěžního ročníku 1969/70 
skončilo naše  družstvo na 2.  místě  oblast.  přeboru a 
vybojovalo si právo hrát kvalifikaci o postup do divize. 
V kvalifikaci, která se hrála 13. dubna 1970 v Ústí n.L.-
Trmicích,  však  soupeři  z  ODMP  Litoměřice  a  CHZ 
Litvínov“B“ byli nad síly našeho celku.

Členská základna oddílu se neustále rozrůstá a 
dalšími  aktivními  členy  jsou  Jiří  Petružela,  Viliam 
Samotný ml., Karel Bureš, Vladimír Vedral, Milan Drlík, 
Luděk  Petružela,  Jiří  Kaplan,  Josef  Hrdina,  Josef 
Petružela  a  Vladimír  Zrubec.  Pro  zkvalitnění  prvního 
družstva  sahá  oddíl  poprvé  ve  své  devítileté  historii 
k přestupu – přichází Václav Marek z Vísky a Vítězslav 
Lorenovicz  se  Sokola  Ruprechtice.  Jubilejní  desátá 
sezona je pro oddíl plná úspěchů - nově je založeno C-
družstvo  (hráči  Miroslav  Schiller,  Ing.  Petr  Werner, 
Luděk Bursa st., Pavel Mach) a přihlášeno do okresního 
přeboru,  A-družstvo  si  poprvé  vybojovalo  postup  do 
divize  mezi  takové  velikány jako je  CHZ Litvínov,  Sp. 
Roudnice, Chemička Ústí, Loko Žatec a VTŽ Chomutov! 
Rovněž  B-družstvo  výročí  oddílu  oslavilo  –  poprvé 
v historii  zvítězilo  v okresním přeboru a postoupilo do 
krajského přeboru II. třídy!

Růst  členské  základny  však  nutí  hledat  lepší 
prostory  pro  trénink  a  vlastní  hraní  –  a  tak  oddíl 
opouští starý školní klub a stěhuje se do velkého sálu 
hotelu Česká beseda.

V r. 1976 přihlašuje poprvé oddíl do pravidelné 
soutěže  svoje  žákovské  družstvo  za  které  hrají  Jiří 
Veselý,  Jiří  Marel,  Miroslav  Antoš,  Lubomír  Dörfel, 
Kamil Tymeš

Pokračování na s. 11
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MC Mateřídouška v Hejnicích

50 Let stolního tenisu v Raspenavě (1964 – 2014)



Pokračování ze s. 10

Velké slávy se dočkal oddíl 11. prosince 1976, 
kdy do Raspenavy zavítalo jedno z nejlepších družstev 
v tehdejší  ČSSR –  několikanásobný  mistr  republiky  – 
Baník Havířov i se svými reprezentanty Jiřím Turaiem a 
Jiřím Zlámalem. Bohužel, důstojný stánek na sehrání 
přátelského utkání se v Raspenavě  nenašel, a tak byl 
zápas odehrán v klubu na Ferdinandově.

Výsledek 0:14 a skóre 0:28 nebylo důležité – pro 
náš  celek hrající  ve  složení  P.  a  J.  Sršňovi,  Rieger  a 
Lorenovicz  to byl životní zážitek. 

Vlastní  sezona,  v  pořadí  třináctá,  již  úspěšná 
nebyla, neboť rovnou jak A, tak i B družstvo sestoupily 
ze svých soutěží. Na nevydařenou sezonu navazují první 
odchody z oddílu – nejlepší hráč J. Sršeň a Fr. Vejdělek 
do Frýdlantu. A tak jedinou radostí v tomto období je 
nástup  další  mládežnické  generace  v  čele  s  bratry 
Čeňkem a Leošem Horákovými, kteří si začínají dobývat 
svoje žákovské pozice nejen v okrese, ale i v kraji.

Ve své patnácté  sezoně  v  roce  1978 se oddíl, 
podle  tehdejších  pravidel,  stává  „Vzorným    oddílem 
3. stupně“.  Do  soutěží  poprvé  přihlašuje  i  čtvrté 
družstvo  dospělých  a  tak  společně  se  žákovským 
družstvem má celkem 5 družstev v soutěžích!

Největší  událostí  v  životě  raspenavských 
stolních  tenistů  bylo  2.  července  1979  slavnostní 
otevření nové sportovní haly, kde získali stolní tenisté 
svoji  vlastní  hernu.  Na  slavnostní  otevření  si  stolní 
tenisté,  opět  po  několika  letech,  pozvali  mistrovský 
celek  Baníku  Havířov  s  níž  sehráli  přátelské  utkání 
(6:12,  za  domácí  hráli  J.  a  P.  Sršňovi,  Rieger  a  Ing. 
Boháč). Jak to ale v těchto dobách bývalo, dokončené 
stavby  měly  řadu  problémů  –  naše  hala  jen  neměla 
topení! A tak se čeká na dostavbu mateřské školy pod 
halou – odtud se pak bude hala vytápět! 

Nostalgické  vzpomínky  na  stolní  tenis 
v Raspenavě  vyvolávají  pohledy na fotografie  z  března 
1982, kdy se boural starý školní klub – místo vzniku a 
založení oddílu.

Stále větší  radost oddílu dělají jeho žáčci – to 
Leoš Horák vyhrál okresní kolo SHMP mladších žáků a 
jeho bratr Čeněk Horák stejnou soutěž starších žáků. 
Ten se pak postaral v r. 1983 o veliký úspěch – stal se 
přeborníkem  Severočeského  kraje  juniorů  a  poprvé 
v historii oddílu jej reprezentoval na Mistrovství ČSR ve 
Žďáru  nad  Sázavou.  V  r.  1984  se  stal  poprvé 
i přeborníkem okresu dospělých (následně pak celkem 
3x za s sebou).

Oddíl soutěží o titul „Vzorný 2. stupně“ a svými 
brigádami se podílí hlavně na výstavbě mateřské školy, 

ze  které  se  měla vytápět hala a jejich herna stolního 
tenisu.

V r. 1985 zakládá oddíl tradici pořádání turnajů 
v Raspenavě – turnaj  měnil  za svoji  dobu mnohokrát 
název – od „osvobození“, přes „dělnický sever“, „Ikona 
open“ až po dnešní VC Raspenavy.  Turnaje byly vždy 
pěknou  přehlídkou  stolního  tenisu,  neboť  se  jich 
účastnili i hráči ze špičky žebříčků ČR. 

V r.  1987 byla,  za společného úsilí  sportovců 
z oddílu stolního tenisu a národní házené (za podpory 
MěstNV v  Raspenavě),  otevřena  přístavba  haly,  v  níž 
oba oddíly získaly své další zázemí – šatny a sociální 
zařízení. V tomto roce pak dosáhl na největší sportovní 
úspěch  oddílu  Jiří  Čížkovský,  který  se  stal 
v Pardubicích  mistrem  ČSSR  tělesně  postižených 
stolních tenistů.

V r. 1988 se poprvé konaly v Raspenavě okresní 
přebory  mužů  –  na  nichž  se  domácím  však  příliš 
nedařilo.

V  té  době  je  v  soutěžích  přihlášeno  4  –  5 
družstev  se  střídavými  úspěchy.  V  oddíle  jsou  další 
hráči – z Frýdlantu Ryšavý, St. Krotil a Blažek, a domácí 
Hana  a  Dana  Perná,  V.  Boháč  ml.,  Vedral,  Mak, 
L. Bursa  ml.,  Bursová,  Špryňar,  Daniel,  Rozkovec, 
Tobiška.

Na oslavy 25. let existence oddílu si oddíl opět 
zve  velice  zdatného  soupeře  –  kombinovaný  celek 
Baníku Havířov a VŽKG Ostrava v čele reprezentantem 
Vladislavem Brodou.

V  listopadu  1989,  těsně  před  sametovou 
revolucí, vyráží oddíl na svůj první zahraniční výlet – do 
sousedního  Polska,  kde  sehrál  přátelské  utkání 
s Kwisou  Lubaň.  V  r.  1992  pak  sehrává  i  první 
přátelské utkání v BRD – s družstvem Medúzin Görlitz.
Změny  v  tělovýchově  po revoluci  přinesly  i  změny  ve 
vedení  okresní  organizace  ČSTV  v  okr.  Liberec  – 
26. 4. 1990  byl  novým předsedou zvolen  člen našeho 
oddílu Ing. Vladimír Boháč. 

Na  začátku  28.  sezony  dochází  k  velkým 
změnám  –  řada  hráčů  končí,  následně  odchází 
dlouholetá opora Č. Horák do SKST Liberec a přichází 
jen  Zahradník  z  Frýdlantu  a  začíná  krátké  období 
„temna“. Naštěstí netrvá tak dlouho – v r. 1994 přichází 
Motl z Mimoně a ze zrušeného oddílu ve Frýdlantě další 
hráči  Potenský,  Krošlák  a  Dufek.  V  tomto  roce,  za 
podpory tehdejšího starosty  a velkého přítele  stolního 
tenisu  v  Raspenavě  –  p.  Benky  se  oddíl  pouští  do 
rozšíření své herny v hale a do vybudování sprch. 

Ing. Vladimír Boháč, 23. 2. 2014  

Ke konci roku 2013 oslavil nejstarší občan Raspenavy, pan Karel 
Bureš, významné životní jubileum. K 95. narozeninám mu přišli 

popřát zástupci vedení města a městské rady.
Všichni upřímně blahopřejeme 

a přejeme jen to nejlepší.
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50 let stolního tenisu v Raspenavě (1964 – 2014) pokr.

Významné životní jubileum



Drůbež Červený Hrádek,firma Dráb,oznamuje svým zákazníkům,že opět prodává slepičky  snáškových plemen 
Lohmann hnědý,Tetra hnědá a Dominant–žíhaný,černý,modrý,žlutý,  kropenatý a bílý.Stáří : 15-20 týdnů.Cena  

149 -185,- Kč/ ks dle stáří. Neprodáváme malé kuřice, ale téměř dospělé slepičky pouze  našeho chovu !

Prodej se uskuteční:  

 V     neděli 23. března      2014 a v neděli 13. dubna      2014  

Raspenava  - u  Městského úřadu  – 14.30 hod.

 Při prodeji slepiček-výkup králičích kožek-cena  20 -  30  Kč/ksPřípadné bližší informace : Po-Pá 9.00-
16.00hod , tel. 601 576 270, 606 550 204, 728 605 840.

Téměř  přesně  před  rokem  jsem  psal  v  Raspenavském  zpravodaji  o  partě  čtyř  chlapů,  kteří  obnovili  
Stříbrnou studánku při cestě do Pekla. Skoro stejná „čtyřka“ se letos pustila do vyčištění a zastřešení Luisiny 
sluneční studánky. Tentokrát ji nenajdete poblíž asfaltové cesty, ale na kopci nad nádražím Luh, poblíž vrcholu 
Pekelského  vrchu.  Nedaleko  na  kraji  lesa,  asi  200  metrů  vlevo,  stojí  Luisin  (dříve  Richterův)  sluneční  kříž,  
postavený v roce 1901 a nedávno obnovený.  Komu se  nechce  do kopce,  najděte  si  heslo  „Raspenava –  luisin  
pramen“

Je příjemné číst, že čtyři chlapi nejrůznějšího věku (34 až 67 
let),  sportovního fandovství  (Sparta,  Slavia,  Slovan,  …),  o politickém 
smýšlení nemluvě, se dokážou spojit k užitečné akci. Ono je spojuje to, 
že jsou rybáři a přátelé přírody. Herbert Vancl, Petr Mussil, František 
Čermák a Láďa Ponc postavili také v ráji rybářů, bývalém koupališti na 
Vápenném vrchu, tři lavičky z pevného bukového dřeva. Pochopitelně 
bez nároku na finanční ocenění. Peněz bylo ostatně potřeba na obnovu 
města  a  okolí  po  řádění  několika  povodní  víc  než  dost.  Tak  něco 
nového, byť malého, vzniklo prostě jen tak. 

Vzhledem k tomu, že dobré zprávy ve sdělovacích prostředcích 
netáhnou,  nejsou  prostě  v módě,  dovolil  jsem si  informace  stavitelů 
zpracovat do článečku, abyste si mohli přečíst taky něco jiného, než o 
katastrofách nebo přiblblých politicích. Připojuji foto, které na „místě 
činu“ učinil Petr Mussil.

Povídání tvůrců zapsal 30. ledna 2014 Petr Verner
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Reklama

Prodej slepiček

Luisina sluneční studánka
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Hasiči slaví...
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